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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki (nr 38)
20 stycznia 2021 r.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, obradująca pod przewodnictwem 
posła Ireneusza Rasia (KO), przewodniczącego Komisji, zrealizowała następu-
jący porządek dzienny:

– rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia 
do 31 lipca 2021 r.

W posiedzeniu udział wzięli: Andrzej Gut-Mostowy sekretarz stanu w Ministerstwie Rozwoju, Pracy 
i Technologii wraz ze współpracownikami, Anna Krupka  sekretarz stanu w Ministerstwie Sportu 
wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Krzysztof Majer, Mariusz Pawełczyk – 
z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Szanowni państwo, otwieram posiedzenie Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Tury-
styki. Witam państwa posłów, witam zaproszonych gości – panią minister Annę Krupkę 
oraz pana ministra Andrzeja Guta-Mostowego wraz z osobami towarzyszącymi.
Informuję, że dzisiejsze posiedzenie zostało zwołane przez marszałek Sejmu na pod-

stawie artykułu 198j ust. 2 regulaminu Sejmu i prowadzone będzie z wykorzystaniem 
środków komunikacji elektronicznej umożliwiających porozumiewanie się na odległość. 
Posłom uczestniczącym  zdalnie  przypominam,  że przed  posiedzeniem  otrzymaliście 
państwo instrukcję w sprawie logowania, zgłaszania się do dyskusji i zabierania głosu 
w trakcie posiedzenia. Jednocześnie informuję, że posłowie obecni na sali obrad Komisji 
głosują przy użyciu urządzenia do głosowania za pomocą legitymacji poselskiej. Wówczas 
nie używają tabletów i nie logują się w systemie komunikacji elektronicznej.
W celu stwierdzenia kworum przeprowadzone zostanie głosowanie. Proszę państwa 

posłów obecnych na sali o zagłosowanie za pomocą legitymacji, a posłów uczestniczących 
zdalnie o zalogowanie się do aplikacji i naciśnięcie przycisku w celu potwierdzenia obec-
ności na posiedzeniu. Jeśli usłyszę potwierdzenie, że mamy kworum Komisji, rozpocznę 
pracę Komisji, ale nie zamknę głosowania, aby inni posłowie mieli komfort w logowaniu 
się jeszcze przez jakiś czas.
Stwierdzam kworum. Otrzymałem informację, że niektórzy posłowie nie mogą się 

połączyć. Ogłaszam przerwę.
[Po przerwie]

Wznawiam obrady. Posłowie otrzymali  informację na jakim kanale mogą oglądać 
posiedzenie Komisji i zabierać głos. Panie Mariuszu, bardzo proszę mieć pod ręką tele-
fon i śledzić aktywność posłów, którzy pracują z nami on-line.
Szanowni państwo, porządek dzienny przewiduje rozpatrzenie projektu planu pracy 

Komisji na okres od 1 stycznia do 31 lipca 2021 roku. Projekt planu pracy został państwu 
przesłany, również państwu ministrom, z którymi współpracujemy w zakresie działalno-
ści Komisji. To jest ta część sportu i turystyki. Państwa uwagi w tym projekcie zostały 
uwzględnione – uwagi minister sportu. Takie mamy informacje. Pan minister Gut-Mo-
stowy zgłosił sprawy dotyczące turystyki. Na posiedzeniu złożył prośbę o przeniesienie 
terminu posiedzenia z marca na czerwiec na temat informacji ministra rozwoju, pracy 
i technologii na temat stanu prac nad nowelizacją ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 roku 
o usługach hotelarskich oraz usługach pilotów wycieczek i przewodników turystycznych 
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oraz informacji ministra rozwoju, pracy i technologii na temat stanu prac nad noweli-
zacją ustawy z dnia 24 listopada 2017 roku o imprezach turystycznych i powiązanych 
usługach turystycznych. Uważam, że w sensie merytorycznym jest to absolutnie słuszny 
wniosek.
Obecnie trzeba się zastanawiać nad tym, jak pomagać w sytuacji kryzysowej branży 

innymi metodami, a potem zobaczymy jaki będzie efekt, w jakim miejscu będzie tury-
styka. Być może to też będzie miało wpływ na propozycje ministra dotyczące noweliza-
cji tych ustaw. Bardzo proszę nie rozmawiać na głos na sali, bo to naprawdę przeszka-
dza. Szanowni państwo, panie ministrze, przyjmuję te dwie uwagi. Bardzo proszę o ich 
uwzględnienie. Jeżeli nie będę widział uwag w tej technicznej w sprawie ze strony pań-
stwa posłów i nie będzie zgłoszeń elektronicznych, wniosek ministra Guta-Mostowego 
uznam za przyjęty. Chodzi o tę zamianę.
Inne zmiany – bardzo proszę pan przewodniczący Rutnicki.

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Bardzo dziękuję. Jeżeli chodzi o kwestię techniczną, marcową, rozmawialiśmy o tym 
z panią minister. Chodzi o informację dotyczącą planów inwestycyjnych na rok 2021, 
ze szczególnym uwzględnieniem  inwestycji  strategicznych dla  sportu polskiego oraz 
planowanych na rok 2021 programów rozwoju infrastruktury sportowej. Jeżeli mamy 
to w planie pracy na marzec, a z tego co wyniknęło z rozmowy z panią minister, naj-
prawdopodobniej  program  Sportowa  Polska,  bo przede  wszystkim  o nim  mówimy, 
będzie ogłoszony wcześniej, być może będzie można składać wnioski do końca marca. 
Proponuję, żeby ewentualnie tą sprawą zająć się troszkę wcześniej. Wiele samorządów, 
wiele klubów sportowych pyta nas o możliwości aplikowania o dofinansowanie na rozwój 
infrastruktury sportowej, więc dobrze by było, żeby Komisja była poinformowana przed 
ogłoszeniem naboru wniosków, niż w trakcie  jego trwania lub też post factum. Uwa-
żam, że to kwestia planów ministerstwa, kiedy byłoby to ogłoszone, ale pewnie będzie 
to w lutym. Dobrze by było, abyśmy mogli ten punkt troszeczkę przerzucić. 
Oczywiście mówimy o planie pracy, ale też funkcjonujemy w tej chwili w obostrze-

niach sanitarnych. Kwestia COVID-19. Mam taką prośbę do pana ministra i do pani 
minister, do pana przewodniczącego, bo za chwileczkę będziemy mówić o popularyza-
cji sportu wśród dzieci  i młodzieży,  jako  instrumentu walki z otyłością. Kwestia oty-
łości to jest wielki problem, ale w tej chwili mamy też, pani minister, wielki problem 
z zamknięciem  obiektów  sportowych.  Dochodzi  do przedziwnych  sytuacji.  Kwestią 
dyskusyjną  jest możliwość otwarcia hali gimnastycznych w pełni, ale mam mnóstwo 
tego typu pytań, dlaczego dzieci, które są gdzieś zgłoszone w klubie mogą grać, bo mają 
licencję, a zawodnicy A-B klasy czy okręgówki już na treningi chodzić nie mogą. Wielka 
prośba, żebyśmy mogli orliki czy nasze boiska pootwierać szerzej. Teraz jest gigantyczny 
problem z zamknięciem naszych dzieciaków i nie tylko dzieciaków. W wielu kwestiach 
jesteśmy niekonsekwentni. Generalnie uważam, że w bardzo pilnym trybie powinni-
śmy zwołać posiedzenie Komisji, na którym będziemy mówili o tym, aby móc udostęp-
niać obiekty sportowe. Oczywiście wszystko w ramach reżimu sanitarnego. Odnoszę 
wrażenie, że w związku z tym powtórnym zamknięciem wylewamy troszeczkę dziecko 
z kąpielą. Patrzę na panią minister z szacunkiem ze względu na to co się udało zrobić 
dla branży fitness. Teraz branża fitness jest zamknięta praktycznie w całości. Uważam, 
że powinniśmy  także  odbyć  specjalne  posiedzenie Komisji w temacie  infrastruktury 
sportowej, branży fitness i możliwości w ramach reżimu i pewnych wyłączeń, aby po pro-
stu pomóc tej branży w działaniu.
Przed chwilą skończyła się konferencja prasowa w tej sprawie i naprawdę 85% ludzi 

związanych  z tą branżą  nie ma pomocy  i szans  na przetrwanie.  Myślę,  że z punktu 
widzenia zdrowego społeczeństwa ta kwestia będzie bardzo ważna. Mówimy o siłow-
niach, o branży fitness, ale też, panie przewodniczący, chciałbym abyśmy porozmawiali 
o tym, w jaki  sposób może być  znowu otwarta  infrastruktura  sportowa dla naszych 
dzieci. W tej chwili na orliku może biegać…

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Panie przewodniczący, proszę o wniosek do planu pracy.
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Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Proponuję, abyśmy na początku lutego moglibyśmy dołożyć do planu pracy informację 
na temat branży fitness i możliwości udostępnienia obiektów sportowych w szerszym 
zakresie w związku z obostrzeniami. Chodzi o to, abyśmy te obostrzenia mogli zluzować. 
Myślę, że w lutym powinna być informacja…

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Czy sekretariat zanotował wniosek pana posła?

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
…ponieważ branża turystyczna też ma wielkie problemy. Patrzę na pana ministra Guta
-Mostowego. W lutym powinniśmy mieć też informację dotyczącą sytuacji branży tury-
stycznej, w związku z – miejmy nadzieję – zluzowaniem obostrzeń, a jak nie, to w związku 
z udzieleniem jej realnej pomocy. Wiemy co się dzieje nie tylko na południu Polski, ale 
mamy wielki problem. Uważam, że ta kwestia też powinna być uwzględniona w planie 
pracy w lutym. 
Pani minister, szanowni państwo myślę, że Komisja powinna pochylić się, może nie 

w lutym i może nie w marcu, ale myślę, że w kwietniu, nad kwestią podejścia do szcze-
pienia naszej kadry olimpijskiej, jeżeli chodzi o COVID-19. Myślę, że powinniśmy pody-
skutować na ten temat. Uważam, że wykorzystanie naszych sportowców do promowania 
szczepień jest bardzo ważną kwestią. Musimy sobie jasno powiedzieć, czy w związku 
z Tokio nasza kadra zostanie zaszczepiona do tego czasu. Jeżeli będziemy normalnie 
do tematu  podchodzić,  to wiadomo,  że nasi  sportowcy  w tym  terminie  zaszczepieni 
nie będą. Będę też panią minister pytał o to, czy takie rozmowy są podejmowane. One 
powinny być…

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Panie przewodniczący, bardzo proszę nie prowadzić merytorycznej dyskusji. Plan pracy 
to plan pracy. To może być  omawiane,  jeśli  chodzi  o przygotowania do Tokio. Kiedy 
mamy taki punkt?

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Dość późno.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Może nie powinno być tak późno, w marcu byłby dobry termin, żeby mógł pan zapytać 
o szczepionki.

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Powinniśmy wziąć  pod uwagę Tokio  i mistrzostwa Europy,  jeśli  chodzi  o możliwość 
szczepienia naszej kadry i czy mamy na to pomysł. 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Może powinien być to łączny wniosek. Pani poseł, sekretariat, skoncentrowany, bar-
dzo proszę, Toki przesuwamy na marzec. W tym samym dniu analizujemy stan przy-
gotowań do Mistrzostw Europy. W czwartek mamy nową informację na temat trenera 
kadry. Być może będziemy gościć nowego selekcjonera, którego poznamy, bez względu 
na to jakim językiem będzie mówił. Te drobne elementy są ważne. Jeszcze raz zwracam 
uwagę wszystkim posłom, że niektóre wnioski, które zostały nadesłane, ale są zgłaszane, 
są bardzo wyrywkowe. One muszą być włączone w główne tematy. Wtedy pojawiają się 
te szczepienia, chyba że uważamy, iż powinniśmy w ogóle się zająć się szczepieniami 
dla wszystkich profesjonalnych sportowców, ale nie mówiąc o igrzyskach. Przerzucimy 
to na marzec, nawet z tymi przygotowaniami do Tokio. Czy ten termin z maja prze-
suwamy, panie Krzysztofie widzi pan ten punkt? Przesuwamy go na marzec i robimy 
to z przygotowaniami do tych dwóch największych imprez, które mają się odbyć w tym 
roku. Jest konsensus w tym zakresie. Możemy przejść dalej.
Oczywiście spodziewam się, że jutro przyjmiemy dezyderat dotyczący turystyki, więc 

odpowiedź powinna być w lutym. To będzie dobry moment, ale nie musimy tego wpi-
sywać, tylko tak zrealizujemy ten postulat pana przewodniczącego Rutnickiego. Gdy 
będzie odpowiedź na dezyderat, omówimy też aktualny stan branży turystycznej. Jeżeli 
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chodzi o branżę fitness i otwarcie obiektów, funkcjonowanie obiektów sportowych w tym 
reżimie sanitarnym, to może rzeczywiście być w lutym. Moglibyśmy wtedy z panią mini-
ster coś przygotować i wspólnie osiągnąć, aby w marcu to jakoś wyglądało i aby wszyscy 
wiedzieli, w jaki sposób można korzystać z tych obiektów dla potrzeb sportu. To kwestie, 
które zapisał sekretariat. Nie ma zdalnych zgłoszeń.
Przechodzimy dalej. Kto jeszcze z obecnych ma propozycje? Mam jeszcze listę tema-

tów od pana posła Tadeusza Tomaszewskiego i od pana posła Tomasza Zimocha. Przej-
dziemy do nich po przeanalizowaniu spraw na sali. Bardzo proszę, pan przewodniczący 
Matuszewski.

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Niestety nie mogę pozostawić bez komentarza tego, co powiedział pan przewodniczący 
Rutnicki. Pomoc  rządowa  jaka  jest  obecnie udzielana ma sprawność  szwajcarskiego 
zegarka. Po prostu firm 4 tys. firm, 700 mln zł uruchomionych dzień wcześniej w ramach 
programu. W tej chwili tak pomagamy. To jest coś nieprawdopodobnego, jest to niesa-
mowicie sprawnie przygotowane i z korzyścią dla przedsiębiorców, żeby była jasność, 
panie przewodniczący. Mówi pan, że jest coś słabo. Ja mówię, zgodnie z faktami. Niech 
sobie pan sprawdzi.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Panie przewodniczący, bardzo proszę nie wypowiadać się merytorycznie i politycznie, 
ale w sprawie planu pracy.

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Zachęcamy wszystkie firmy, fitness, siłownie, wszystkie zmieszczą się w tym programie. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Panowie przewodniczący, my układamy plan. Chciałbym, aby wszyscy zgłaszali się tylko 
i wyłącznie do planu pracy, a nie po to, aby przedstawiać swoje stanowisko polityczne 
i programowe. To nie jest miejsce i burzy porządek pracy. Bardzo proszę, pan poseł. 

Poseł Paweł Szramka (niez.):
Panie przewodniczący, odnosząc się do przedmówcy trzeba było być na konferencji, która 
była zaledwie pół godziny temu. Tam były przedstawione fakty – ile ludzi skorzystało 
z tarczy, jakie to są środki, ile ludzi straci pracę przez to, że tarcza jest dziurawa. Ona 
oczywiście pomaga, natomiast nie pomaga w takim stopniu, żeby zabezpieczyć polskich 
pracowników. Proszę nie mówić, że wszystko robicie dobrze, tylko przyjrzyjcie się gdzie 
są luki. Będziemy głosować za tymi rozwiązaniami, które będą dobre, które będą wspie-
rały przedsiębiorców, bo to ochroni polskich pracowników. Na tym się skupmy, a nie 
na przerzucaniu się teraz kto ma większą rację, a kto mniejszą. Bądźmy poważni. 

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Dziękuję. Panie przewodniczący, niech to będą tylko te dwa słowa polityczne i przejdźmy 
do pracy. 

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Dwa słowa polityczne. Właśnie dlatego składamy wniosek dotyczący działań podejmo-
wanych, jeżeli chodzi o pomoc dla branży fitness, żebyśmy mogli skonfrontować rzeczy-
wistość, którą przedstawią właściciele siłowni i innego tego typu działalności, z realną 
pomocą. Myślę, że wtedy pan przewodniczący będzie mógł bronić swoje tezy, że wszystko 
jest świetnie i wspaniale, że działa szwajcarskim zegarku. Gdyby tak było, nie byłoby 
ciągłej walki o to, aby te kluby mogły się otwierać. Po prostu one potrzebują pomocy 
i to nie podlega jakiejkolwiek dyskusji. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Dziękuję bardzo. Pani minister zawsze może zabrać głos. Proszę bardzo.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Sportu Anna Krupka:
Szanowni państwo, szanowni panowie przewodniczący, szanowni państwo parlamenta-
rzyści, jeżeli podchodzimy do tego planu pracy Komisji ściśle technicznie, to uważam, 
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że powinniśmy uporządkować pewne fakty. Otóż za pomoc, jako wsparcie, czy szeroko 
pojętą tarczę antykryzysową, tarczę finansową odpowiada Ministerstwo Rozwoju, Pracy 
i Technologii. Jeżeli chcemy rozmawiać o takich kwestiach, to proponuję, aby także ktoś 
z tego resortu był na posiedzeniu Komisji poświęconym branży fitness.
Druga sprawa – taka ogólna uwaga, również porządkując fakty – dzięki naszym sta-

raniom w porównaniu do początkowego rozporządzenia udało się wyłączyć z obostrzeń 
choćby współzawodnictwo dzieci  i młodzieży. Tak naprawdę o kształcie rozporządzeń 
decyduje Rada Ministrów, pan premier Mateusz Morawiecki i przede wszystkim Mini-
sterstwo Zdrowia i eksperci z dziedziny zdrowia publicznego. Proponuję, jeżeli będziemy 
dyskutowali o zakresie wyłączeń, aby na posiedzenie zaprosić przedstawicieli Minister-
stwa Zdrowia. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Bardzo cenna uwaga. Bardzo proszę, pan poseł.

Poseł Paweł Krutul (Lewica):
Panowie,  jak widać pani minister zabrała głos rozsądku  i tego się  trzymajmy. Jeżeli 
chcemy poruszać inne tematy, to zapraszamy tutaj osoby za to odpowiedzialne, a nie 
używajmy metafor, że to chodzi wszystko jak w zegarku. Dobrze wiemy, że tak nie jest, 
patrząc na różne branże. Nie po to się tutaj jednak spotkaliśmy. Idźmy do przodu. Dzię-
kuję.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Dziękuję  bardzo. Oczywiście  głos  pani minister  zawsze  jest  przez nas  analizowany. 
Na każdy punkt porządku, który jest proponowany przez państwa, prezydium i sekre-
tariat stara się bardzo szeroko zapraszać. Nie zawsze osoby z innych ministerstw chcą 
tu przysłać wysokiej rangi przedstawicieli, którzy byliby nad wyraz kompetentni. Każdy 
urzędnik czy dyrektor jest kompetentny, ale nie ma takiej wiedzy negocjacyjnej, nie może 
się podzielić pewnymi informacjami, jak to było budowane. O takich przecież przedsta-
wicieli pani minister wnioskowała i my byśmy też wnioskowali, bo wtedy mielibyśmy 
właściwy obraz sytuacji. 
Szanowni państwo, mamy  teraz wykaz.  Jeszcze pani  poseł ma wniosek do planu 

pracy. Bardzo proszę, pani minister, co pani proponuje. Przepraszam, pani poseł Niem-
czyk. Mogę być prorokiem. 

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Dziękuję. Panie przewodniczący, szanowni państwo posłowie, szanowni państwo, panie 
ministrze, chciałabym się odnieść do punktu 18 w planie pracy w miesiącu od kwietniu. 
Na jednym posiedzeniu mamy i zajęcia wychowania fizycznego, i kształcenie nauczycieli, 
i wygaszanie klas. Proponuję rozdzielić trochę tę tematykę i na posiedzenie o wycho-
waniu fizycznym doprosić również Ministerstwo Zdrowia, a jeśli chodzi o kształcenie 
nauczycieli – ministerstwo związane ze szkolnictwem wyższym. Uważam, że jeśli cho-
dzi o zajęcia z wychowania fizycznego można byłoby ten temat troszeczkę rozszerzyć. 
Wiemy, że Ministerstwo Edukacji Narodowej i Ministerstwo Nauki i Szkolnictwa Wyż-
szego  przeprowadziły  kontrolę w miesiącach  styczeń-marzec. Mają mieć  informacje 
na temat tej kontroli przeprowadzonej przez kuratorów w 100% szkół. Dotyczy ona rów-
nież lekcji wychowania fizycznego. Informacja będzie gotowa właśnie w połowie pierw-
szego semestru, czyli w kwietniu można byłoby rozszerzyć plan o dodatkową informację 
z Ministerstwa Edukacji Narodowej. Dziękuję. O to bym poprosiła.
Chciałabym  również  poprosić  o rozszerzenie  planu  pracy  o przedstawienie  przez 

ministra informacji na temat aktualnej sytuacji w pływaniu oraz podjętych działań i pla-
nów. Uważam, że swoje dodatkowe stanowisko powinni zaprezentować zarówno prezes 
Polskiego Związku Pływackiego, Związek Powiatów Polskich, Związek Miast Polskich, 
jak i jednostki samorządu terytorialnego. Poprosiłabym o wyznaczenie osobnego ter-
minu posiedzenia Komisji w tym temacie. W styczniu to może już nie, ale w lutym popro-
siłabym o wprowadzenie do prac Komisji posiedzenia w celu przedstawienia informacji 
na temat zadań nowego urzędu, całej struktury organizacyjnej oraz struktury zatrud-
nienia. Jak do tej pory nic nie wiemy na ten temat.
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Chciałabym również prosić o posiedzenie Komisji w celu uzyskania informacji o bia-
łych plamach w infrastrukturze sportowej w Polsce. Już o tym rozmawialiśmy, jeszcze 
w tamtym roku, przed pandemią. Myślę, że ministerstwo się  trochę uporało z mate-
riałami. Chciałabym, abyśmy mogli zobaczyć jak rozmieszczone są pływalnie, baseny, 
aquaparki, sale gimnastyczne, gdzie mamy sale pełnowymiarowe, hale sportowe czy 
nawet areny, boiska zewnętrzne z podziałem na ich typ i jak ta infrastruktura zmieniła 
się przez ostatnie 5 lat na terenie Polski. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Czy do intencji wniosków pani poseł są zastrzeżenia? Bardzo proszę, pani minister.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Sportu Anna Krupka:
Pani poseł wspominała o strukturze nowego urzędu. Tego urzędu nie będzie. Wczoraj 
wydaliśmy komunikat rządowy – nie będzie Narodowego Centrum Sportu. Nie ma go 
także w nowej ustawie działowej, która wczoraj była procedowana na Radzie Ministrów.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Dziękuję za tę informację, pani minister. To powoduje, że ten wniosek stał się bezprzed-
miotowy. Natomiast rozumiem, że w jakiś możliwym czasie pani minister przedstawi 
swoją strukturę, czy pozostaje bez zmian. Bardzo proszę to zrobić w najbliższym czasie, 
nawet z pani inicjatywy. Pewnie ta decyzja spowodowała, że teraz pani będzie to jakoś 
dokreowywała w ramach ministerstwa. To będzie ciekawa informacja, aby posłowie się 
zorientowali, jak w pełni będzie wyglądało kierownictwo dla pionu sportowego. Bardzo 
proszę, panie pośle.

Poseł Dariusz Kurzawa (KP):
Pani poseł,  jeżeli rzeczywiście będziemy procedować taki punkt, to chciałbym jeszcze 
dołączyć  informację  o infrastrukturze  sportów wioślarskich.  Jestem  z województwa 
kujawsko-pomorskiego,  jak kolega poseł Szramka. Po prostu  interesują mnie  ewen-
tualne plany  i rozwój  tej dyscypliny,  inwestowanie, punkty szkoleniowe,  szczególnie 
przez pryzmat choćby Kruszwicy, spod której pochodzę. Tam jest jeden z najlepszych 
torów w Europie – tor naturalny na jeziorze Gople, a infrastruktura jest dość zanie-
dbana i środki przekazywane przez ministerstwo były zazwyczaj dość nikłe. Chciałbym 
na to też zwrócić uwagę, przy okazji takiej dyskusji, jeżeli będzie możliwość uzupełnie-
nia o taki punkt, o tę infrastrukturę, aby też podyskutować na ten temat. Chciałbym 
też zasugerować, choć może nie ma warunków w tym roku, abyśmy może przy okazji 
zorganizowali wyjazdowe posiedzenie Komisji. Jeżeli byłaby wola, żeby zorganizować 
takie posiedzenie w Kruszwicy, to z przyjemnością mogę się zająć organizacją. Dziękuję 
bardzo.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Jeśli chodzi o wyjazdowe posiedzenia,  to najwcześniej będę  je planował  i proponował 
państwu w drugiej połowie roku. Na razie kreujemy realny plan na pierwsze półrocze, 
ale będę o tym pamiętał. Zaprosiłbym prezesa Polskiego Związku Wioślarskiego i omówi-
libyśmy wszystkie elementy związane z tą dyscypliną. Pana głos był bardzo konkretny, 
ale informacja przedstawiona przez prezesa powinna być szeroka. Tak to powinno wyglą-
dać. Proszę wprowadzić temat na wolny termin. Było parę wolnych terminów. Te wnio-
ski zostaną uwzględnione i wpisane – pani poseł Niemczyk i pana posła. Bardzo proszę, 
pan przewodniczący.

Poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Panie przewodniczący, szanowni państwo, pani minister, do tego punktu dodałbym jesz-
cze kajakarstwo, co zmieniło się w ostatnich latach. Na jednym posiedzeniu zaprosimy 
prezesów  związków wioślarskiego  i kajakarskiego  i wtedy będziemy mieli wszystko, 
co wiąże się z tymi dyscyplinami. To będzie jeszcze przed igrzyskami, a zawsze w obsza-
rze tych konkurencji wioślarskich mieliśmy jakieś medale, więc myślę, że to będzie bar-
dzo pożyteczne. 
Teraz dochodzimy do wniosków pana posła Tomaszewskiego i pana poszła Zimocha. 

Pan poseł Tomaszewski na piśmie, ale w ostatniej chwili, dlatego nie zostało to uwzględ-
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nione w planie pracy, po terminie, proponuje informację MSWiA w sprawie obiektu spor-
towego Gwardii Warszawa przy ulicy Racławickiej, zarządzanego obecnie przez ABW. 
To jest pierwszy wniosek. Oczywiście te punkty będę wdrażał gdzieś w wolne terminy, 
tak  żeby  to było  najbardziej  pożyteczne. Czy  są jakieś  uwagi  do tej  propozycji  pana 
posła? Dodamy ją do planu pracy. Druga propozycja to zasady współzawodnictwa spor-
towego młodzieży w 2021 roku i w latach następnych, w ramach systemu sportu mło-
dzieżowego na rok 2021 i lata następne. Czy w planie pracy nie było to uwzględnione? 
Nie było. Czy są uwagi? Nie słyszę. Ten punkt również dopiszemy do planu pracy. Infor-
macja ministra właściwego do spraw sportu o przygotowaniach do Igrzysk Olimpijskich 
i Paraolimpijskich Tokio – to już jest, więc to propozycja bezpodmiotowa. Nie wiem, czy 
pan poseł Tomaszewski nie przeczytał propozycji wstępnej? Czwarty wniosek – zasady 
dofinansowania gmin, na terenie których funkcjonowały zlikwidowane PGR-y, z prze-
znaczeniem na obiekty sportowe i rekreacyjne – informację przedstawi MSWiA. To jest 
zasadne, ponieważ teraz jest taki program. Jest to w pkt 10, bo zrealizowałem to po tele-
fonicznym wniosku pana posła Tomaszewskiego. Nie wiem czy nas teraz słyszy. Ta pro-
pozycja jest zrealizowana. Doprecyzujemy ten punkt, bo przewiduje dokładnie to samo, 
tylko bardzo proszę dopisać  to doszczegółowienie. Jeżeli nie będę słyszał sprzeciwu, 
to tak to zrobimy. Piąty punkt to informacja o stanie realizacji  inwestycji strategicz-
nych dla polskiego sportu i planów pracy… To już mamy w planie pracy, więc to też jest 
bezprzedmiotowe. To były wnioski pana posła Tomaszewskiego, które zostały zrealizo-
wane w 100%. Niektóre były w planie pracy, który zawarty jest w projekcie, a niektóre 
dopisaliśmy.
Pan poseł Zimoch proponuje: przygotowania polskich sportowców do Igrzysk Olim-

pijskich w Tokio. To jest realizowane, panie pośle. Piłka nożna na plaży, czyli beach soc-
cer – stan tej dyscypliny sportu. Czy mamy punkt związany z PZPN? Bardzo proszę 
o propozycję.

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Dziękuję. Myślę, że troszeczkę na ten temat rozmawialiśmy podczas ostatniego posie-
dzenia komisji. Mówiliśmy o futsalu i tam też wynikły kwestie dotyczące piłki nożnej 
plażowej. Myślę, że trzeba byłoby zapisać taki punkt – perspektywy rozwoju sportów 
plażowych. Generalnie, bo mamy przecież piłkę nożną i piłkę ręczną, oczywiście mamy 
i siatkówkę plażową. Myślę, że trzeba byłoby to wspólnie rozpatrzyć, nie  tylko piłkę 
nożną, tylko generalnie, rozmawiać o możliwościach rozwoju i perspektywach sportów 
plażowych w Polsce. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Następna propozycja pana posła Zimocha: Polski Komitet Olimpijski – miejsce i rola 
w polskim sporcie. W kolejnym punkcie trybunał arbitrażowy dla sportu – polskie przy-
padki. To można by połączyć  z informacją przy okazji  przygotowania do Tokio. Pro-
szę rozszerzyć to, aby pan Kraśnicki z panem sekretarzem przygotowali  informację. 
Może przyszedłby szef trybunału arbitrażowego i powiedział o działaniu tego organu. 
Myślę, że to skonsumuje dwa wnioski pana posła Zimocha. Czy są uwagi? Nie słyszę, 
a więc przyjmujemy. Psychologia w sporcie, czyli od Adama Małysza do Igi Świątek – 
nie możemy tak tego zapisać. To informacja o treningu mentalnym. Czy w planie pracy 
mamy spotkanie na temat medycyny sportowej? Może zapiszmy w ogóle medycynę spor-
tową i w to wpiszmy psychologię w sporcie jako ważny element przygotowania mental-
nego. Tak bym to zaproponował, na wolny termin. Beach soccer dopisaliśmy do sportów 
plażowych. Wtedy oczywiście musi być przedstawiciel PZPN. Jest jeszcze wniosek pana 
posła Zimocha:  sportowiec  za metą  – problemy  sportowców po zakończeniu kariery. 
To jest ten odwieczny problem, o którym zawsze mówimy, aby była dwutorowość kariery 
sportowej. Czy w planie pracy mamy taki punkt? W takim razie nazwijmy to dwutorowo-
ścią, w sposób fachowy. Tak byśmy zrealizowali ten wniosek. Wzorce w polskim sporcie 
na przykładzie skoków narciarskich – to bardziej programy. Prawo sportowe w Polsce 
– to jest ustawa o sporcie. Czy mamy jeszcze raz analizę ustawy o sporcie? Czy jest nam 
potrzebna w pierwszym półroczu? Nie ma takiej potrzeby. Jeśli chodzi o wzorce w pol-
skim sporcie na przykładzie skoków narciarskich, to na swoją odpowiedzialność popro-
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szę o spotkanie z panem posłem Zimochem, bo tak jak on będę przedstawiał Komisji 
pewną propozycję w tym zakresie. Musi być uczesana, aby prezydium to przyjęło. To jest 
jeden z elementów pewnego, większego działania, które państwu zaproponuję. 

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Panie przewodniczący, to mogłoby być w formie informacji ministerstwa à propos kon-
kursów wykorzystywania twarzy polskich sportowców w ramach różnych konkursów, 
które ministerstwo ogłasza. Myślę, że mamy dużo informacji na ten temat.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Nie, chodziło o wzorce strategii przygotowania polskich sportowców  i stworzenie  tej 
piramidy. Chyba o to chodziło panu posłowi. Ja bym tak to interpretował i moja roz-
mowa z panem posłem Zimochem w tej kwestii się odbędzie. To wnioski pana Zimocha. 
Pan Zimoch również proponuje, abyśmy zajęli się sytuacją w Polskim Związku Kolar-
skim. Czy w planie pracy mamy Polski Związek Kolarski? Mam propozycję. Mieliśmy 
dwa związki o szczególnym znaczeniu dla polskiego sportu – Polski Związek Kolarski 
i Polski Związek Hokeja na Lodzie. Mamy z nimi problemy. Zaprośmy te dwa związki 
na jedno posiedzenie, dajmy im sygnał najwcześniej,  jak się da, aby się przygotowały. 
Pani minister też damy taki sygnał. Chodzi o to, żeby za dwa miesiące o pogadać o tym, 
jakie mają plany, czy coś zrobili, czy wychodzą ze swoich problemów, czy idą pod wodę 
i trzeba będzie podjąć jakieś ekstraordynaryjne decyzje. 

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
To może byśmy też dopisali curling, z którym też ciągle są problemy i wtedy zaprosili-
byśmy trzy związki?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Jest to również związek olimpijski, choć nie jest tak popularny. To bardzo dobra uwaga 
– trzy związki. Dopiszemy to w jakimś terminie. To byłyby wszystkie wnioski posłów. 
Czy są inne wnioski do planu pracy?

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Dziękuję, panie przewodniczący. Jeśli chodzi o wsparcie i karierę dwutorową, przypomi-
nam sobie naszą wcześniejszą rozmowę. Myślę, że trzeba pomyśleć o wsparciu i infor-
macji  jak te kariery kształtują się po zakończeniu kariery sportowej,  jak to wszystko 
dalej się toczy,  jeśli chodzi o sportowców. Były takie plany, może pani minister mnie 
poprawi, czy zrealizowana jest  już inwestycja domu opieki nad naszymi sportowcami 
– seniorami? Wiem, że kiedyś był taki projekt. Być może z tej perspektywy, jeśli chodzi 
o wsparcie sportowców, moglibyśmy spojrzeć na to troszkę szerzej, nie tylko w aspekcie 
kariery dwutorowej, ale też późniejszej, ewentualnej opieki. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Bardzo proszę, pani poseł.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Panie przewodniczący, chciałabym zgłosić jeszcze jeden temat do planu pracy. Minister-
stwo Sportu dofinansowuje szkolenia naszych programów narodowych – mam na myśli 
szkolne ośrodki siatkarskie, tenis,  lekkoatletykę dla każdego i wiele innych dyscyplin 
sportu. Poprosiłabym o osobne posiedzenie, abyśmy mogli zebrać większą informację, 
jak wygląda  funkcjonowanie programów w poszczególnych związkach, które dostają 
dofinansowanie,  jakie były sukcesy, abyśmy mieli bieżącą  informację. Wydaje mi się, 
że to by się nam przydało.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Bardzo proszę.

Poseł Dariusz Kurzawa (KP):
Dziękuję, panie przewodniczący. Gwoli uzupełnienia,  jeśli chodzi o to, co proponował 
wiceprzewodniczący Rutnicki, na jednym z posiedzeń Komisji wspominałem o szczepie-
niach naszych sportowców, szczególnie olimpijczyków. Chodzi mi o to, abyśmy usłyszeli 
o tym w sprawozdaniu. W punkcie zaplanowanym na kwiecień będziemy mieli informa-
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cję o sportowcach, jak przechodzili COVID-19 itd. Może przy okazji rozpatrzylibyśmy 
informację, jak wyglądała kwestia szczepień olimpijczyków?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
To będziemy wiedzieli już w marcu. Zostało to wpisane.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Z informacji z Polskiego Komitetu Olimpijskiego wiem, że PKOl nie planuje…

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Pani poseł, na razie proszę nie być rzecznikiem Polskiego Komitetu Olimpijskiego. Cze-
kamy na informacje i wtedy będziecie mogli zabierać głos. Jeśli chodzi o te programy, 
to są dość szeroko realizowane przez wszystkie związki. Uważam, że jeśli mamy zaplano-
wane w pierwszym półroczu spotkania z tymi związkami, to trzeba wykorzystać ten czas 
na to, aby dopytać o pewne kwestie. Mają też państwo możliwość w czasie tego półrocza 
wnioskować do prezydium o to, aby wpisać jakiś ekstra punkt. Nie zamykamy planu 
pracy raz na zawsze. W sprawach pilnych można zawsze coś rozpatrzyć. Mamy bardzo 
dużo wniosków. Trudno, aby wszystkie programy, które realizowane są przez polskie 
związki sportowe, były omawiane na jednym posiedzeniu. Gdy te związki będą obecne, 
a kilka jest już wpisanych do planu pracy, proszę dopisać aspekt realizacji programów 
wewnętrznych – proszę sekretariat, aby to dopisał, aby wszystkie związki to przedsta-
wiły. Chodzi o szkolenie dzieci i młodzieży. Tak byśmy to zrealizowali. Czy jeszcze ktoś 
z państwa ma jakieś uwagi? Czy pani minister ma uwagi?

Sekretarz stanu w MS Anna Krupka:
Szanowni państwo, to jest bardzo szeroki temat – programy szkoleniowe polskich związ-
ków sportowych. Nie mówiono tu np. o Polskim Związku Żeglarskim i programie Pol-
sailing. Trzeba by się zastanowić, czy  jesteśmy w stanie  to wszystko przeanalizować 
w trakcie jednego posiedzenia i w tak krótkim czasie.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (KO):
Myślę, że każda wizyta prezesa związku sportowego, gdy będziemy omawiali daną dyscy-
plinę, musi być wykorzystana na to, aby mówił o tych programach. Wtedy posłowie będą 
dopytywali. Chodzi też o przedstawienie informacji na piśmie. To ogólna uwaga do planu 
pracy – o co wnioskujemy. Pani minister, jeśli pani też może przekazać sugestie w tym 
zakresie, wymóc informacje, abyśmy je mieli, to bardzo prosimy.
Nie słyszę innych uwag. Wszystkie przesunięcia terminów ze strony pani minister 

zaakceptowałem. Wobec braku zastrzeżeń do projektowanego planu pracy i zmian, które 
dokonaliśmy, nie poddaję go pod głosowanie. Uznaję, że przyjęliśmy go w konsensusie.
Zamykamy głosowanie w sprawie kworum. Proszę o informację, ilu posłów uczestni-

czy w posiedzeniu Komisji. W głosowaniu swoją obecność potwierdziło 29 posłów. Wcze-
śniej stwierdziłem kworum, co potwierdza to, co odczytałem przed chwilą.
Wobec braku zastrzeżeń co do projektu planu pracy przedstawionego przez prezy-

dium wraz z uwagami naniesionymi po głosach państwa posłów, stwierdzam przyjęcie 
planu pracy na pierwsze półrocze.
Informuję, że będę zgłaszał  inicjatywy  legislacyjne  i propozycje konferencji, które 

mam nadzieję, że jako Komisja będziemy mogli organizować od maja. Będą dotyczyły 
różnych spraw. W tej kwestii bardzo proszę również o aktywność państwa posłów. Jeśli 
mają państwo pomysły legislacyjne, proszę zgłaszać je do mnie, do prezydium. Fajnie 
byłoby, abyśmy z naszej strony podjęli jakieś inicjatywy dla polskiego sportu i turystyki. 
Oczywiście dotyczy to również konferencji. O sprawach organizacyjnych w tym zakre-
sie mogą się państwo dowiedzieć w sekretariacie Komisji,  jak o to wnioskować i jakie 
powinny być tematy, aby można było je realizować po zaakceptowaniu przez prezydium 
i panią marszałek Sejmu.
Na tym porządek dzienny Komisji wyczerpaliśmy. Zamykam posiedzenie. Dziękuję 

państwu za obecność i pracę.


